
Protokół Nr XI/2019 

z posiedzenia Rady Gminy Łączna 

 dnia 3 września 2019r. 
 

 

Miejsce posiedzenia  –  sala konferencyjna Gminnej Biblioteki Publicznej w Czerwonej 

Górce 1 b 

Czas trwania obrad   –  godz.  14,00  - 17,20 

 

Ad.  1. 

Dnia 3 września 2019r. odbyło się  XI-e  w kadencji posiedzenie Rady Gminy Łączna. 

Obrady otworzyła i przewodniczyła im Przewodnicząca Rady Gminy p. Monika Pająk. 

Przewodnicząca Rady powitała zaproszonych gości, przybyłych radnych i sołtysów. 

Wśród zaproszonych gości byli: 

- Wójt Gminy Łączna p. Romuald Kowaliński 

- Sekretarz Gminy p. Mirosław Kopytek 

- Skarbnik Gminy p. Alicja Miernik 

- Starosta Powiatu Skarżyskiego p. Artur Berus 

- Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych p. Marek Czyż 

- Radca Prawny p. Wacław Iwanczatik 

- Kierownik GOPS p. Bernardyna Wasińska 

- pracownik ZGK p. Bożena Tuśnio 

- Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka 

- Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej p. Magdalena Kowalik 

- pracownicy Urzędu Gminy 

- sołtysi Gminy Łączna 

- niektórzy mieszkańcy gminy 

 

Na liście obecności podpisy złożyło 15 radnych, co stanowiło 100 % ustawowego składu  

Rady Gminy. Obrady były prawomocne.  

Listy obecności stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad.  2. 

Na sekretarza obrad Przewodnicząca Rady zaproponowała alfabetycznie z listy  

Radną Martę Siewierską, która wyraziła zgodę na pełnienie tej funkcji. 

 

Ad.  3. 

Przyjęcie porządku posiedzenia. 

Żadnych uwag do porządku obrad nie zgłoszono wobec czego stał się obowiązujący. 

1. Powitanie i stwierdzenie kworum. 

2. Powołanie sekretarza obrad.      

3. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy w okresie między sesjami. 

5. Sprawozdanie z wykonania wniosków i uchwał Rady Gminy z poprzednich sesji.  

6. Przedstawienie wniosków z posiedzeń komisji w okresie między sesjami. 

7. Pytania, wnioski, interpelacje. 

8. Udzielenie odpowiedzi na zadane pytania. 
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9. Podjęcie uchwał w sprawach:   

a) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia o wspólnej realizacji 

komunikacji miejskiej 

b) wyrażenia zgody na oddanie w użyczenie nieruchomości położonej w 

miejscowości Gózd gmina Łączna 

c) wyrażenia zgody na dzierżawę części nieruchomości na czas nieoznaczony 

d) zmian w Regulaminie określającym wysokość stawek oraz szczegółowe 

warunki przyznawania nauczycielom dodatków motywacyjnego, 

funkcyjnego i za warunki pracy oraz wynagrodzenia za godziny 

ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw, nagród a także wysokości, 

szczegółowe zasady przyznawania i wypłacania dodatku mieszkaniowego w 

szkołach i placówkach prowadzonych przez Gminę Łączna 

e) wyboru ławnika do Sądu Rejonowego w Skarżysku-Kamiennej 

f) przyjęcia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na 

terenie Gminy Łączna 

g) ustalenia cen i stawek za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 

odprowadzanie ścieków na terenie Gminy Łączna od dnia  05.09.2019r.  do 

dnia  04.09.2020r. 

h) utworzenia placówki wsparcia dziennego prowadzonej w formie 

opiekuńczej przez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Łącznej 

i) zatwierdzenia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łącznej 

j) zmian budżetu Gminy Łączna na 2019 rok 

k) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łączna na lata 2019-2027 

l) udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Skarżyskiego  

m) udzielenia pomocy finansowej dla Stowarzyszenia Na Rzecz Warsztatów 

Terapii Zajęciowej „Tęcza” 

n) zaciągnięcia kredytu 

10.  Przyjęcie protokołu z sesji z dnia 27 czerwca 2019r. 

11.  Zakończenie obrad.                                                                                                                                                                                         

 

Ad  4 i 5. 

Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy w okresie między sesjami (od dnia 27 czerwca 2019r. do 

dnia 3 września 2019r.) oraz sprawozdanie z wykonania wniosków i uchwał Rady Gminy z 

poprzednich sesji przedstawił     Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

I tak: 

I.  Uczestniczyłem : 

4 lipca – w odbiorze boiska szkolnego w Goździe, 

11 lipca – w spotkaniu z p. Beatą Sot-Janaszek nową dyr. SP w Zaleziance, 

               - w spotkaniu z p. Tomaszem Szymkiewiczem nowym Dyrektorem 

                 ZTM w Kielcach w sprawie przedłużenia linii nr 12 do Klonowa, 

12 lipca – w uroczystościach rocznicowych przed Mauzoleum w Michniowie, 

16 lipca – w spotkaniach na okoliczność Przebudowy drogi powiatowej 

                  w Podzagnańszczu, organizowanych co tydzień przez ZDP  w Skarżysku-Kam.   

22 lipca – w uroczystych obchodach 100-lecia Policji zorganizowanych 

                 w KP Policji w  Skarżysku-Kam. 

24 lipca – w spotkaniu z Radą sołecką Klonowa, poświęcone zakończeni remontu po byłej 

szkole w Klonowie, przedłużenia kursowania Linii Nr 12 

29-30 lipca – w kontroli projektu 8.3.3 Rozwój Kompetencji Cyfrowych 

                       w szkołach podstawowych,  
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30 lipca – w Urzędzie Wojewódzkim w Kielcach w konferencji dot. rządowego 

                 dofinansowania do transportu zbiorowego, 

8 sierpnia – w spotkaniu z Panią Zygadlewicz przedstawicielem Zakładu Linii 

                     Kolejowych w Kielcach, w sprawie przekazania części terenu kolejowego, 

11 sierpnia – w uroczystościach dożynkowych w Łącznej, 

12 sierpnia – w spotkaniu w Nadleśnictwie Suchedniów, dot. partycypacji w kosztach 

odbudowy domu dla pogorzelców w Zaleziance 

13 i 20 sierpnia – w spotkaniach z mieszkańcami Klonowa w sprawie dowozu 

                      dzieci do szkoły w roku szkolnym 2019/2020, 

16 sierpnia – w spotkaniu z p. Moniką Goliat pracownikiem firmy Graczkowski Dotacje Sp. z 

o.o. w sprawie opóźnień w realizacji projektu i groźbą utraty dofinansowania w projekcie 

świetlicowym realizowanym przez GOPS z działania 9.2.1. 

21 sierpnia – w posiedzeniu Zarządu Powiatu Skarżyskiego, 

                    - w posiedzeniu komisji połączonych Rady Gminy Łączna, 

23 sierpnia – w spotkaniu w Nadleśnictwie Zagnańsk w sprawie możliwości 

                       współfinansowania przebudowy drogi powiatowej do Klonowa, 

29 sierpnia – w podpisaniu umowy pomiędzy Gminą a Urzędem Marszałkowskim w sprawie 

dotacji dla OSP Łączna. 

W dniu 13 czerwca br. Gmina Łączna złożyła wniosek do Urzędu Marszałkowskiego 

Województwa Świętokrzyskiego o udzielenie wsparcia w ramach konkursu: „Wsparcie 

funkcjonalności obszarów wiejskich poprzez zwiększenie potencjału jednostek Ochotniczej 

Straży Pożarnej na zakup m.in. : 

- 1 aparatu powietrznego z maską oraz butlą kompozytową 

- 1 sygnalizatora bezruchu 

- 5 węży tłocznych 

- 2 łomów ratowniczych 

- 4 drabin nasadkowych 

- 6 tłumic gumowych ze stylem teleskopowym. 

Wartość wniosku: 24 956,44 zł 

Wnioskowana dotacja: 12 229,00 zł 

W dniu 12 sierpnia br. ogłoszono wyniki naboru, z których wynika że OSP Łączna otrzyma  

5 tys. zł dofinansowania w ramach złożonego wniosku. 

 

II.  Wydałem zarządzenia 

- w sprawie upoważnienia Kierownika GOPS do wydawania decyzji w sprawach świadczenia 

wychowawczego, 

- w sprawie wprowadzenia polityki ochrony danych w Urzędzie Gminy w Łącznej, 

- w sprawie powołania komisji egzaminacyjnej dla nauczyciela ubiegającego się o stopień 

awansu nauczyciela mianowanego, 

- w sprawie wprowadzenia rejestru czynności przetwarzania danych osobowych, 

- w sprawie zmian budżetu gminy Łączna na 2019 rok, 

 

 W dniu 19 sierpnia br. dokonano otwarcia ofert na zadanie pn.: 

„Redukcja emisji CO
2
 poprzez kompleksową wymianę oświetlenia ulicznego na terenie 

Gminy Łączna”. 

Przed otwarciem ofert Zamawiający podał kwotę, jaką zamierza przeznaczyć na 

sfinansowanie zamówienia, w wysokości 1 982 356,56 zł 

Z 4 ofert najniższą cenę posiadała oferta firmy: 

Odeon S.C. R. Starobrat ,Gliwice    - 1 483 256,10 zł 

Postępowanie jest w toku.  Szczegóły na BIP Urzędu Gminy w Łącznej. 
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W odpowiedzi na pismo Urzędu - w dniu 21 sierpnia br. wpłynęły wyjaśnienia Wydziału 

Infrastruktury i Rozwoju Świętokrzyskiego Urzędu Wojewódzkiego dot. prawa do 

dysponowania nieruchomością. 

W świetle tych wyjaśnień czytamy, że prawo do dysponowania nieruchomością na cele 

budowlane należy rozumieć tytuł prawny wynikający z prawa własności lub użytkowania 

wieczystego. Samoistne posiadanie zostało zdefiniowane jako faktyczne władztwo. 

Posiadanie samoistne nie jest zatem tytułem prawnym a jedynie wskazaniem władztwa i nie 

może być podstawą do złożenia oświadczenia o dysponowaniu nieruchomością na cele 

budowlane. 

Z powyższą interpretacją nie do końca zgadzają się pracownicy starostwa w Skarżysku 

Kamiennej – przez co zabiegi Gminy dot. sprawnego uregulowania stanu na gruntach np. 

drogowych trwają dłużej niż wymaga całe postępowanie.  w/w nieruchomości jest znaczna 

ilość i małymi krokami już w zeszłym roku rozpoczęliśmy ich uregulowanie. 

 

Z ostatnich wniosków radnych: 

Radny Wisowaty - ul. Osiedlowa, przy cmentarzu oraz Starodroże - ubytki w drodze zostaną 

uzupełnione w najbliższych dniach przez firmę zewnętrzną. 

Chodnik od Starodroża jest zgłaszany przez gminę co jakiś czas, w najbliższym czasie 

wyślemy pismo z prośbą o ujęcie w budżecie ZDP na rok 2020 remontu tego chodnika. 

Radna Siewierska - przegląd drogi w Zajamniu oraz w Klonowie był przeprowadzony w lipcu 

br., firma BUDROMOST w ramach gwarancji zobowiązał się do naprawy spękań. 

Bariery na zakręcie w Zajamniu oraz Czerwonej Górce przy torach zostały wykonane w 

ubiegłym tygodniu. 

 

Ad.  6. 

Przedstawienie wniosków z posiedzeń komisji w okresie między sesjami. 

Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej radny Sławomir Litwiński – w okresie 

między sesjami Komisja Finansowo-Gospodarcza nie odbyła się, natomiast odbyło się 

posiedzenie połączonych komisji dnia 2 września br. 

Przewodnicząca Komisji Społecznej radna Jolanta Żaczek – 26 sierpnia br. odbyła się 

Komisja Społeczna, której tematyką była ocena przygotowania szkół do nowego roku 

szkolnego 2019/2020. Komisja pozytywnie zaopiniowała przygotowanie szkół do rozpoczęcia 

nowego roku szkolnego. 

Uwagi, które wypłynęły z komisji: 

1/  wykonanie odwodnienia przy boisku w Łącznej aby woda z terenu parkingu i boiska do 

piłki nożnej nie wpadała na boisko wielofunkcyjne 

2/  wykonanie odwodnienia wokół boiska w Goździe, ponieważ woda i piach z kratownicy 

spływa na boisko 

3/  prośba aby przy odbiorze obiektów był zarządca obiektu 

4/  prośba aby Stowarzyszenie Zalezianka wykonało naprawę kanalizacji w budynku szkoły w 

Zaleziance, ponieważ następuje dewastacja mienia gminnego 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji radny Edward Chaba – w okresie między 

sesjami nie było posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej radny Jacek Januchta – w okresie między sesjami 

Komisja Rewizyjna nie odbyła żadnego posiedzenia. 
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Ad.  7 i 8. 

Pytania, wnioski, interpelacje oraz udzielenie odpowiedzi na zadane pytania. 

Przewodnicząca Rady – odczytała pismo, które wpłynęło do Rady Gminy w okresie 

pomiędzy sesjami:  

1/ petycja odnośnie odebrania dowozu dzieci do szkoły.  

Petycja została podpisana przez mieszkańców z miejscowości Stawik. Petycję kieruję do 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Komisja ma 7 dni na rozpatrzenie tej sprawy. 

Mieszkanka Klonowa– zapytała, czy nie wpłynęło do Rady Gminy pismo, które dzisiaj 

podawałam do sekretariatu urzędu w sprawie dojazdów dzieci z Klonowa do szkoły. 

Przewodnicząca Rady – do Rady Gminy nie wpłynęło takie pismo. Jeśli pismo jest w formie 

petycji to zostanie tak samo rozpatrzone przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji jak pismo 

które odczytałam przed chwilą. 

Mieszkanka Klonowa– jestem mieszkanką Klonów-Budy. Byłam wielokrotnie u Pana 

Sekretarza oraz u Pana Wójta w sprawie dowozu dzieci do szkoły. Jest przestawiona godzina 

rozpoczęcia zajęć ale co z tego  jak dzieci z Klonowa przyjeżdżają o godz. 7.35 do szkoły i 25 

minut siedzą i czekają na rozpoczęcie lekcji. Na co poszły pieniądze z naszych dzieci. 

Usłyszałam od Wójta takie słowa: „musiałbym komuś zabrać żeby wam dać”. Ale dowozy to 

nam już zabraliście. 

Przewodnicząca Rady – proszę Pana Sekretarza o zabranie głosu w kwestii zabrania 

dojazdów. 

Mieszkaniec Stawiku – przedstawiłem w piśmie konkretne przepisy prawne, a wy łamiecie 

prawo. 

Sekretarz Gminy p. Mirosław Kopytek – wyciąg z ustawy prawo oświatowe, stawki 

kilometrów, o których mówimy nie zmieniły się od 1995r. Punkty zbiorcze dla dowożonych 

uczniów powinny być ustalone w racjonalnej odległości od ich domów.  

Mieszkanka Stawiku – jest zabrany bus ze Stawiku, a dany na Osełków jak się to ma do 

prawa. 

Przewodnicząca Rady – zwróciła się do Sekretarza Gminy, czy Rada Gminy ustalała kursy, 

czy to jest bus dla dzieci z Osełkowa. 

Sekretarz Gminy p. Mirosław Kopytek – w kompetencji Wójta Gminy jest ustalanie dowozów 

dzieci. 

Mieszkaniec Stawiku – zapytał czemu łamiecie przepisy. 

Radca Gminy p. Wacław Iwanczatik – przepisy mówią, że dziecko może dochodzić do 

punktu zbiorczego, który nie przekracza 3 lub 4 km. Złożył pan pismo i dostanie pan 

odpowiedź również na piśmie. 

Mieszkaniec Stawiku – zapytał jaką odległość mają dzieci z Osełkowa. 

Przewodnicząca Rady – to nie jest bus dla dzieci z Osełkowa, tam jest tylko ustanowiony  

punkt zbiorczy. Dzieci z Osełkowa nie muszą jeździć. 

Mieszkaniec Stawiku – moim dzieciom ustawa daje takie prawo dojazdu. 

Radca Prawny p. Wacław Iwanczatik – ustawa precyzuje jaka ma być odległość do punktu 

zbiorczego. 

Mieszkanka Klonowa – autobus na Klonowie jest zabrany, nawet jeśli dziecko zdrowe może 

przejść drogę do 3 km, to czy dziecko z niepełnosprawnością, chore na cukrzycę może przejść 

te 1,5 km. Po drodze do autobusu może spaść mu cukier i dziecko może utracić przytomność 

czy ktoś na tym odcinku drogi mu pomoże. Zwracam się z prośbą żeby autobus był bo należy 

się dziecku. Do tej pory było dobrze teraz dzieci są pokrzywdzone. Proszę o pozytywne 

rozpatrzenie mojej prośby. 

Mieszkanka Klonowa – prośba żeby zwrócić uwagę że to są dzieci. Usłyszałam, że to wy jako 

Rada zagłosowaliście że autobusy mają nie jeździć. Jesteśmy w stanie dopłacić tą różnicę 
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finansową dla przewoźnika żeby nasze dzieci dojeżdżały. Czy jest możliwość odzyskania 

autobusu. 

Przewodnicząca Rady – zwróciła się do mieszkanki, kto udzielił pani takiej informacji że 

radni zadecydowali o zmianie dojazdu autobusów. To nie jest zależne od Rady Gminy. 

Mieszkanka Klonowa – Wójt powiedział, że to Rada zagłosowała, dlatego skierowaliśmy 

prośbę do Rady. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – zwrócił się do mieszkańców obecnych na sesji, swoje 

argumenty zawarliście na piśmie. Ja powiedziałem, że jeśli Rada Gminy zadecyduje i 

zagłosuje żeby zwiększyć kwotę dotacji na dowóz dzieci to tak zrobię. Proszę nie wkładać w 

moje usta słów, których nie powiedziałem. Odsyłam państwa do sądu możecie złożyć 

wniosek o bezprawne działania gminy. 

Zwrócił się do mieszkanki Klonowa, kiedyś kiedy nie było drogi na Budy mówiła pani że 

dziecko chodzi w tragicznych warunkach, w błocie. Wtedy zrozumiałem, że musimy 

stworzyć określone warunki dla dzieci dlatego autobus dojeżdżał dalej. Teraz mamy drogę, a 

w dalszym ciągu chcecie aby dzieci były wożone spod drzwi.  Podkreślam, to co zostało 

zaproponowane w planie dowozu dzieci spełnia wszystkie warunki prawa. Jeśli Rada Gminy 

zwiększy dotację to niech od razu określi z jakiej inwestycji mamy przeznaczyć środki na ten 

cel. 

Mieszkanka Stawiku – zapytała, czy ja dobrze rozumiem, że dwójka dzieci ze Stawiku tylko 

ma prawo jeździć czyli będą dochodzić do punktu zbiorczego ale żadne inne dzieci nie będą 

jeździć tym autobusem. Dlaczego zabrany jest bus ze Stawiku, a dany na Osełków. 

Sekretarz Gminy p. Mirosław Kopytek – po to są organizowane punkty zbiorcze żeby 

zabierać uczniów ze wszystkich kierunków. Punkty zbiorcze ustala się w kierunku szkoły, a 

punkt zbiorczy pod mostem jest dla Stawiku i Osełkowa wszystkie dzieci przychodzą do tego 

punktu. 

Mieszkanka Stawiku – chcemy żeby bus jeździł tak jak jeździł na Stawik bo się należało, a 

zabierał pozostałe dzieci. Nie mamy chodnika, jest las. 

Przewodnicząca Rady – zapytała ile dzieci ze Stawiku mają do punktu zbiorczego. 

Mieszkaniec Stawiku – 900 m ode mnie z domu, z końca Stawiku mają jeszcze dalej. 

Mieszkanka Klonowa – moje mają 1,5 km dzieci w wieku 4 i pół roku i 8 lat. 

Przewodnicząca Rady – petycja mieszkańców Stawiku będzie rozpatrzona na Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji w przeciągu 7 dni. 

Mieszkanka Klonowa – w tamtym roku jeździły autobusy zabierały dzieci i nie było 

problemów. Może udźwigniecie ten problem również w tym roku. 

Przewodnicząca Rady – zwróciła się do mieszkanki Klonowa, powtarzam że Rada Gminy nie 

decydowała o dojazdach dzieci do szkół. 

Mieszkanka Klonowa – zabrała głos w sprawie dzieci z Klonowa, nie ma autobusu dzieci 

muszą dojść do budynku byłej szkoły teraz jest jeszcze widno ale jak przyjdzie zima, światła 

się nie świecą, droga zepsuta, nie ma chodników, pełno psów którędy mamy te dzieci 

puszczać. Od szkoły na dół w kierunku Barczy świecą się tylko dwie lampy. Gdyby szkoła 

była otwarta to dzieci mogłyby czekać na autobus w budynku, a tak była ostatnio sytuacja że 

autobus się spóźnił i dzieci czekały na deszczu. 

Mieszkanka Klonowa – w kwestii chodników, absolutnie nie mówimy żeby na Budach był 

chodnik bo to ślepa droga ale na drodze do Barczy jest rzeczywiście duży ruch samochodów. 

Nie życzę nikomu nawet zderzenia pieszego z rowerzystą. 

Radny Nyga – zapytał czy Wójt złożył do Wojewody wniosek o dofinansowanie odnośnie 

połączeń zbiorowych. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – program o którym mówi rady Nyga dotyczy tworzenia 

nowych połączeń czyli likwidacji białych plam transportowych. Nie wnosiliśmy takiego 

wniosku dlatego, że próbowaliśmy już zrealizować połączenia z odległych miejscowości 
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m.in. Zagórze, Zaskale, Podłazie  do centrum gminy jednak po miesiącu zlikwidowaliśmy te 

kursy. Nie było żadnego zainteresowania. Pytaliśmy służby Wojewody o dofinansowanie 

przedłużenia linii Nr 12 ale program jej nie dotyczy. Dotyczy tylko takich miejscowości, w 

których tworzy się nową linię, a nie przedłuża już istniejącą.  

Starosta Powiatu Skarżyskiego p. Artur Berus – złożyliśmy wniosek do Wojewody w ramach 

tzw. środków powodziowych, stan drogi Klonów jest po zimie bardzo zły, szczególnie też po 

deszczach. Naprawa cząstkowa drogi  mija się z celem trzeba to zrobić kompleksowo. Dzięki 

naszej aktywności u Pani Wojewody udało się otrzymać 2 640 tys. zł. dofinansowania na 

realizację drogi Klonów. Dla powiatu to ogromne wyzwanie. Budżety czy gminy czy powiatu 

nie są z gumy. Wystąpiliśmy z prośbą do Rady Gminy Łączna o pomoc finansową na to 

zadanie. Łącznie odcinek do realizacji to ponad 3 km długości. Prośba była zdefiniowana w 

kwocie 250 tys. zł. My uzbieraliśmy kwotę 410 tys. zł i wg przygotowanego kosztorysu 

brakuje nam właśnie tej kwoty. Jest to ważna kwestia i szansa żeby drogę wspólnie 

zrealizować. Ten rok obfituje wspólnymi inwestycjami z Gminą Łączna. Realizacja 

newralgicznego miejsca tj. odcinek Zalezianka – Belno; jesteśmy w trakcie przebudowy 

odcinka drogi Podzagnańszcze, gdzie po rozmowie z Wójtem wykonamy jeszcze 6 wjazdów 

nieujętych w projekcie; przygotowujemy również dokumentację na Występę i mamy 

dokumentację na Zaleziankę. Przeprowadzam reformy kosztowe w jednostkach aby więcej 

środków przeznaczyć na inwestycje. Proszę o spojrzenie jeszcze raz na sytuację Klonowa 

gdzie uzyskaliśmy duże środki jakbyśmy wyglądali gdybyśmy nie zrobili tego zadania. 

Brakuje nam dokładnie kwoty 250 tys. zł. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – zwrócił się do Starosty, moja rola w załatwieniu 

pieniędzy od Wojewody została wyolbrzymiona. Zaskoczony byłem decyzją Wojewody. 

Wczoraj na połączonych komisjach Rady Gminy padła propozycja żeby na pomoc dla 

powiatu przeznaczyć 100 tys. zł nie 250 tys. zł. Dzisiaj na sesji zostanie podjęta ostateczna 

decyzja. Wszędzie szukamy pieniędzy i to nie polega na tym, że kosztem czegoś. Skoro 

staramy się aby przeznaczyć na Klonów pieniądze na drogę, na szkołę, na oświetlenie to 

jeszcze chcecie żeby dowóz był taki jak do tej pory. Taki dowóz miał być do momentu kiedy 

powstanie droga, a później mieliśmy szukać oszczędności  i taką politykę prowadzimy. 

Decyzji nie zmienię i nie widzę uzasadnienia. Jeśli chodzi o pojedyncze przypadki dzieci 

chorych to kwestie, które można załatwić w oparciu o inną ustawę. Jak funkcjonowała szkoła 

na Klonowie to dzieci musiały dojść do szkoły. 

Mieszkanka Klonowa – zwróciła się do Wójta Gminy, przed wyborami pierwszej pana 

kadencji mówił pan słowa że szkoła nie zaniknie a jak zniknie to będzie dowóz dzieci. 

Wcześniej był problem z linią Nr 12 chodziło o most, teraz most zrobiony a autobusu dalej 

nie ma. Ani autobusu ani oświetlenia. Czy wkręcenie żarówek na słupach to taki problem. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński –  zwrócił się do Kierownika Wydziału Technicznego, 

czy były zgłoszenia z Klonowa odnośnie nieświecących lamp. 

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – jeśli są zgłoszenia to są usuwane 

na bieżąco, jest to obowiązek każdego mieszkańca żeby nad swoją posesją zgłosić usterkę do 

Urzędu Gminy, a firma przez nas zatrudniona usuwa awarie. 

Przewodnicząca Rady – zwróciła się do mieszkanki Klonowa, krzywdzące dla Rady Gminy 

jest stwierdzenie że Klonów jest pomijany. Niejednokrotnie na komisjach temat Klonowa jest 

poruszany. Przez minioną kadencję nie robiliśmy żadnych innych inwestycji niż na Klonowie. 

Jest trzynaście sołectw, ja jestem za każdą inwestycją, a żarówka to nie jest duży problem. 

Mieszkanka Klonowa – sprowadziłam się na Klonów z Kielc, jestem szczęśliwa że moje 

dziecko chodzi do szkoły w Goździe. To nie jest prawda, że autobus miał być tylko do czasu 

zrobienia drogi. Oprócz dojścia do szkoły dzieci muszą dojechać 10 km autobusem do szkoły. 

Kto ostatecznie podpisał się pod tym żeby zabrać autobus dzieciom z Klonowa. 
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Radny Kałuziński – zwrócił się do pana Starosty, po wczorajszej komisji doszliśmy do 

wniosku, żeby przekazać dofinansowanie do powiatu w kwocie 100 tys. zł  czy jeśli Rada 

Gminy podejmie taką uchwałę to czy inwestycja na Klonowie będzie zagrożona. 

Starosta Powiatu Skarżyskiego p. Artur Berus – kwotę 408 tys. zł wygospodarowaliśmy na to 

zadanie w budżecie powiatu. Zgodnie z dokumentacją i kosztorysem inwestorskim do pełnej kwoty  
brakuje nam 250 tys. zł. Trudno powiedzieć jak pójdzie przetarg. Z obserwacji wynika, że 

przetargi ogłaszane w okresie końca zimy czy początku wiosny mieszczą się w kosztorysie 

lub poniżej. Chcę sprawiedliwie dzielić środki na gminy. 

Radny Kałuziński – jestem radnym Rady Gminy drugą kadencję, w poprzedniej kadencji na 

każde nasze prośby odpowiedź Starostwa była negatywna. Mam nadzieję, że za pana kadencji 

będzie inaczej. 

Zwrócił się do mieszkańców obecnych na Sali obrad. Sam jestem ojcem i sam chciałem 

ograniczyć limit kilometrów autobusu. I będę dążył żeby w przyszłym roku jeszcze bardziej 

zminimalizować dojazdy tak by faktycznie przeliczyć kilometry i nie łamać przepisów. 

Mieszkam przy starej siódemce przy drodze do Stawiku, ok. sześć lat temu poszedłem do 

Urzędu Gminy i zapytałem czy moje dzieci będą dojeżdżać do szkoły autobusem, usłyszałem 

że mi się nie należy. A autobus przejeżdżał koło domu. Skoro dzieci ze Stawiku mają dojść 

900 m do punktu zbiorczego, a moje idą prawie dwa km i  nic im się nie dzieje to myślę że 

nie ma co dla paru dzieci robić wyjątku.  Jeśli chodzi natomiast o niepełnosprawne dziecko to 

tak jak Wójt mówił są odrębne przepisy, trzeba zrobić tak żeby było dobrze. 

Przewodnicząca Rady – mieszkanka Klonowa zadała pytanie kto się podpisał pod tym, że 

kilometry dowozu zostały ograniczone. 

Sekretarz Gminy p. Mirosław Kopytek – początkiem do organizowania usługi jaką jest dowóz 

dzieci zawsze jest postępowanie przetargowe, takie postępowanie na przełomie czerwca 

ogłosił Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego p. Maciej Mądzik. Po przetargu podpisał 

umowę z kontrahentem, który spełnił wszystkie warunki i zaproponował najniższą cenę. 

Umowa została podpisana w lipcu albo w sierpniu. Wytyczne i harmonogram wspólnie 

opracowywaliśmy i konsultowaliśmy ja jako zwierzchnik oświatowy na terenie Gminy 

Łączna z Dyrektorem Mądzikiem. Układ przystanków był zaakceptowany już na przełomie 

wakacji. 

Mieszkanka Klonowa – byłam u Dyrektora Mądzika w tej sprawie on niczego nie 

podpisywał, jest zdruzgotany dowozami. 

Radny Chaba – zwrócił się do Starosty, w ubiegłej kadencji na naprawę i remonty dróg  

Starostwo przeznaczyło 700 tys. zł za całą kadencję. Obiecywać można wiele. Prośba o       

250 tys. zł, skąd mamy wziąć takie pieniądze. Podjęliśmy taką decyzję, że zdejmiemy z 

paragrafu oczyszczalni ścieków, która jest dla nas niezbędna ponieważ obecna już nie daje 

rady. 

Radny Nyga – zwrócił się do Starosty z pytaniem czy jeśli przeznaczymy 100 tys. zł a nie 250 

tys. zł. to co wtedy. 

Starosta Powiatu Skarżyskiego p. Artur Berus – zadanie musimy zrealizować zgodnie z 

wytycznymi w roku 2019. Nie wiem jakie konsekwencje będą u Wojewody tym bardziej w 

takiej sytuacji gdzie jeździliśmy i prosiliśmy o dofinansowanie. 

Przewodnicząca Rady – skierowała pytanie do Starosty, czy w poprzedniej kadencji były 

takie sytuacje, że powiat realizował inwestycje np. w Gminie Bliżyn w 100 % bez 

dofinansowania gminy. 

Starosta Powiatu Skarżyskiego p. Artur Berus – odpowiedział  nie, zawsze z 

dofinansowaniem. 

Radny Mendak – na Klonów było przeznaczone 50 tys. zł. na remont, te środki mogą być 

przesunięte teraz, więc dokładając dzisiaj 100 tys. zł mamy już razem 150 tys. zł.. Ja jestem 
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żeby droga w Klonowie była zrobiona. Co będzie gdyby przetarg poszedł wyżej, czy wtedy 

gmina może dopłacić do tej inwestycji. 

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych p. Marek Czyż – inwestycję na Klonowie mamy 

podzieloną na dwa odcinki: od e7 do przejazdu kolejowego i od drogi psarskiej do Klonowa. 

Założyliśmy to zadanie jako zadanie jednoroczne. Jeśli ogłaszamy przetarg i otwarcie ofert 

będzie 17 września br. to do końca września chcieliśmy zakończyć procedurę przetargową 

wraz z podpisaniem umów. Na realizację pozostaje nam październik i listopad. Rozliczenie 

„powodziówek” jest trudne.  A warunki atmosferyczne w grudniu mogą uniemożliwić 

wykonanie zadania. Wykonana dokumentacja pokazała, że droga na Klonowie nie ma żadnej 

podbudowy. Żeby przyspieszyć procedury rozpoczęliśmy rozmowy z Lasami Państwowymi 

ponieważ chcielibyśmy żeby samochody jeździły drogą przeciwpożarową podczas trwania 

prac. Nie ma dużo czasu na zastanawianie się. Gdyby się okazało, że nie mamy pieniędzy to 

należy wskazać, który odcinek mamy wyrzucić z realizacji. 

Radny Januchta – zwrócił się do Starosty z prośbą aby polepszyć komunikację z członkiem 

zarządu odpowiadającym za drogi powiatowe. Wszystkie prośby dotyczące napraw, koszenia 

kierujemy do urzędu. Na żadnej sesji nie było członka zarządu odpowiedzialnego za drogi. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – przez lata udało się w gminie zrobić inwestycje, które 

były potrzebne. Pierwsza inwestycja powiatowa była właśnie w Klonowie. Zwracam się do 

mieszkańców, mamy odpowiedzialnie traktować wszystkie sprawy gminy. Za chwilę radni 

będą podejmować decyzję o podjęciu uchwały w sprawie przedłużenia linii nr 12, a już 

wiemy że będziemy musieli do niej dopłacać. Skąd mamy na to wziąć. Poszukiwanie środków 

w budżecie w którym od 2011 roku nie są ruszone podatki, kiedy decyzje na górze 

spowodowały że musieliśmy podnieść ceny śmieci jest trudne.  

W krótkim okresie czasu środki ze wszystkich sołectw przekazywane były na Klonów. 

Oczyszczalnia ścieków ma kosztować 11 mln zł, a budżet gminy to 18 mln zł.  

1 400 tys. zł to koszt modernizacji oświetlenia.  

Możecie mieć państwo pretensje o to że ograniczyliśmy dowóz  ale nie próbujcie mówić że 

jesteśmy bezduszni. 

Radny Litwiński – jestem radnym Podłazia gdzie dzieci idą do szkoły ok. 2 km i przechodzą 

przez przejazd kolejowy. Jestem radnym 30 lat, od lat proszę o połączenie i przejazd z 

Podłazia do Wzdołu czy do Krzyżki słyszę tylko że nie ma pieniędzy. Na Klonowie 

wykonany jest most, jedna droga, druga droga, wyremontowana szkoła, teraz będzie wiata, 

dopłata do linii Nr 12 i jeszcze droga powiatowa. Jak się mają do tego potrzeby moich 

mieszkańców. Dzieci z końca Podłazia idą 40 minut do szkoły. 

Mieszkanka Klonowa – zapytała czy ktoś przejeżdżał drogą na Klonowie od szkoły w dół. 

Szkoła jest wyremontowana, teraz usłyszałam o wiacie, ale po co ta wiata, po co szkoła, komu 

to będzie służyć. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – zrealizowałem to co obiecałem, powiedziałem że 

mimo że zlikwidujemy szkołę damy możliwość dzieciom aby trafiły do szkół lepszych i lepiej 

wyposażonych  i że będą dowożone. Budynek po szkole natomiast zostanie dla mieszkańców. 

Będzie tam funkcjonowała świetlica, która będzie dodatkowo bardzo dobrze wyposażona.     

Z panią Sołtys rozmawiałem ostatnio o tym i chcę żeby budynek był otwarty codziennie żeby 

dzieci czekały w środku na autobus szkolny. Budynek ma być dla dzieci, młodzieży i dla 

dorosłych również. 

Radny Chaba – zwrócił się do mieszkanki Klonowa. Ja również sprowadziłem się z Kielc do 

Gminy Łączna. Z wielkim bólem przyjąłem, że inwestycja w Klonowie będzie a na Występie 

nie. Dzisiaj mówicie o fatalnym stanie drogi,  popatrzcie na Występę koło kościoła gdzie 

jezdnia ma szerokość czterech metrów plus pobocze pół metra. Po deszczu na drodze są 

fatalne warunki. Żadna wieś nie otrzymała takich inwestycji i pieniędzy jak Klonów.  
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Starosta Powiatu Skarżyskiego p. Artur Berus – spróbujmy zrobić wspólnymi siłami 

inwestycję na Klonowie. Droga na Występie to też priorytet. Uwagi radnych przyjmuję, 

poprawimy komunikację z Zarządem Dróg. 

Starosta Powiatu Skarżyskiego p. Artur Berus podziękował za zaproszenie i wraz z 

Dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych  p. Markiem Czyżem opuścili salę obrad. 

 

Radny Januchta – zwrócił się do mieszkańców obecnych na sali obrad, państwa roszczeniowe 

podejście psuje robotę dobrych ludzi tj. radny Klonowa. My jako radni jesteśmy świadomi, 

byliśmy w Klonowie a czy ktoś z państwa był na drodze w Jaślach czy w Ostrowie. 

Radny Kałuziński – zwrócił się do Wójta Gminy, prośba o przejazd dla straży pożarnej od 

serwisówki w stronę Orlenu. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – temat jest istotny i myślę, że da się porozumieć z 

GDDKiA aby odsłonić wjazd i wstawić bramę. Przepisy mówią że nie może być tak, że ruch 

lokalny będzie połączony z drogą ekspresową. Udostepnienie bramy wjazdowej dla straży 

myślę że uda się załatwić. 

Radna Żaczek – w sprawozdaniu usłyszeliśmy informację o zamontowanych barierach na 

Zajamniu, prośba o poprawienie bariery w Łącznej.  

Na Jaślach powstaje osiedle domków jednorodzinnych, czy droga która będzie na osiedlu jest 

w gestii tego pana co buduje czy to udział gminy. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – jeśli chodzi o wjazd właściciel wystąpił do ZDP o 

poszerzenie i wykonanie wjazdu na nieruchomość. Droga wewnętrzna jest poza naszym 

udziałem bo jest to w całości teren prywatny. 

Wczoraj na komisji radna Żaczek poruszała temat tej bariery. Wykonawca, który montował 

bariery na Zajamniu i Czerwonej Górce mógł to poprawić. Rozmawiałem z pracownikiem 

Wydziału Technicznego i postanowiliśmy że zdemontujemy i zamontujemy ją sami. 

Radna Siewierska – w imieniu własnym jak i pani sołtys i mieszkańców dziękuję za 

zamontowanie barier. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – niepotrzebne są podziękowania ponieważ to była 

konieczność przez bardzo głębokie rowy odwadniające. To samo dotyczy Czerwonej Górki. 

Radny Ledwójcik – podziękowanie za zamontowanie barier od radnego i całego sołectwa. 

Przewodnicząca Rady – zgłaszałam problem rowów w miejscowości Osełków, czekamy na 

naprawę, płytki leżą w rowie. 

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – dziś radni podejmą uchwałę 

zmiany w budżecie co da nam możliwość szukania kogoś kto mógłby wykonać tą usługę. Do 

tej pory nie mieliśmy funduszy żeby to załatwić. 

Więcej uwag nie zgłoszono 

 

Przewodnicząca Rady ogłosiła 20 minut przerwy 
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Przewodnicząca Rady wznowiła obrady po przerwie. 

 

Ad.  9 a) 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia o wspólnej realizacji 

komunikacji miejskiej. 

Żadnych pytań nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XI/57/2019 

Rady Gminy Łączna  z dn. 3 września 2019r. 

została podjęta jednogłośnie  (za – 15/15 obecnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad.  9 b) 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w użyczenie nieruchomości 

położonej w miejscowości Gózd gmina Łączna. 

Żadnych pytań nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XI/58/2019 

Rady Gminy Łączna  z dn. 3 września 2019r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 15/15 obecnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad.  9 c) 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę części nieruchomości na czas 

nieoznaczony. 

Żadnych pytań do uchwały nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XI/59/2019 

Rady Gminy Łączna  z dn. 3 września 2019r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 15/15 obecnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 
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Ad.  9 d) 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Regulaminie określającym wysokość stawek oraz 

szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków motywacyjnego, funkcyjnego i 

za warunki pracy oraz wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych 

zastępstw, nagród a także wysokości, szczegółowe zasady przyznawania i wypłacania 

dodatku mieszkaniowego w szkołach i placówkach prowadzonych przez Gminę Łączna. 

Żadnych pytań nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XI/60/2019 

Rady Gminy Łączna  z dn. 3 września 2019r. 

została podjęta jednogłośnie  (za – 15/15 obecnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad.  9 e) 

Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławnika do Sądu Rejonowego w Skarżysku-Kamiennej. 

Sekretarz Gminy p. Mirosław Kopytek – uchwałą z dnia 27 czerwca br. Rada Gminy ustaliła 

Regulamin przeprowadzania wyborów na ławników do Sądu Rejonowego w Skarżysku 

Kamiennej. Zgodnie z regulaminem głosowanie odbywa się w sposób tajny przy pomocy kart 

do głosowania. Przed przystąpieniem do głosowania jako przewodniczący zespołu ds. 

opiniowania kandydatów na ławników przedstawię protokół zespołu. 

Pan Sekretarz odczytał protokół. Zespół stwierdza, że wpłynęła tylko jedna karta zgłoszenia 

kandydata na  ławnika złożona przez stowarzyszenie OSP w Łącznej. Z analizy wynika, że 

wszystkie warunki zostały spełnione i nie ma przeciwskazań do objęcia stanowiska ławnika. 

Kandydat nie figuruje również w kartotece karnej KRS. 

Zespół pozytywnie opiniuje kandydaturę na ławnika p. Joanny Nyga do Sądu Rejonowego w 

Skarżysku-Kamiennej. Opinia ta będzie przekazana wraz z całą dokumentacją do 31 

października br. do Sądu Rejonowego w Skarżysku-Kamiennej.  

Spośród radnych należy wyłonić trzyosobową Komisję Skrutacyjną, która sprawdza karty do 

głosowania pieczętuje je pieczęcią Rady Gminy i rozdaje radnym. Głosowanie odbywa się 

poprzez wyczytywanie kolejno nazwisk radnych którzy podchodzą głosują i wrzucają karty 

do urny. Protokół Komisji Skrutacyjnej z głosowania przedstawia przewodniczący Komisji 

Skrutacyjnej. Następnie Przewodnicząca Rady przystąpi do przegłosowania uchwały w 

sprawie wyboru ławnika. 

Przewodnicząca Rady – proszę o zgłaszanie kandydatur do Komisji Skrutacyjnej. 

1/ Kałuziński Paweł 

2/ Żaczek Jolanta 

3/ Ledwójcik Tadeusz 

 

Komisja Skrutacyjna opuściła salę obrad aby opieczętować karty do głosowania. 

Następnie Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej Radna Żaczek odczytywała kolejno 

nazwiska radnych, którzy podchodząc oddawali głosy i wrzucali karty do urny. 

Sekretarz Gminy p. Mirosław Kopytek – jeżeli ostatni radny dokonał głosowania komisja 

otwiera urnę sprawdza karty pod względem ważności oddanych głosów i ilości kart. Po tych 

czynnościach przystępuje do sporządzenia protokołu. 
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Radna Żaczek – przedstawiła protokół Komisji Skrutacyjnej w wyborach ławnika. 

Kandydat Joanna Nyga otrzymał 14 głosów za i 1 głos przeciw. 

Stwierdza się, że Pani Joanna Nyga została kandydatem na ławnika Sądu Rejonowego w 

Skarżysku-Kamiennej. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XI/61/2019 

Rady Gminy Łączna  z dn. 3 września 2019r. 

została podjęta jednogłośnie  (za – 15/15 obecnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad.  9 f) 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 

ścieków na terenie Gminy Łączna. 

Żadnych pytań nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

Radny Janik Tomasz nie brał udziału w głosowaniu. 

 

Uchwała  Nr  XI/62/2019 

Rady Gminy Łączna  z dn. 3 września 2019r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 14/14 obecnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad.  9 g) 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia cen i stawek za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i 

zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie Gminy Łączna od dnia  05.09.2019r.  do dnia  

04.09.2020r. 

Radny Wykrota – zapytał czy zdrożeje woda. 

Pracownik ZGK p. Bożena Tuśnio – 3 sierpnia 2018r. zostały zatwierdzone taryfy przez 

Wody Polskie na 3 lata. W tym roku woda drożeje o 1 grosz, ścieki o 13 gr. abonament o 5 gr. 

Więcej uwag nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

Radny Janik Tomasz nie brał udziału w głosowaniu. 

 

Uchwała  Nr  XI/63/2019 

Rady Gminy Łączna  z dn. 3 września 2019r. 

została podjęta jednogłośnie  (za – 14/14 obecnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 
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Ad.  9 h) 

Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia placówki wsparcia dziennego prowadzonej w formie 

opiekuńczej przez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Łącznej. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XI/64/2019 

Rady Gminy Łączna  z dn. 3 września 2019r. 

została podjęta jednogłośnie  (za – 15/15 obecnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad.  9 i) 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Łącznej. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XI/65/2019 

Rady Gminy Łączna  z dn. 3 września 2019r. 

została podjęta jednogłośnie  (za – 15/15 obecnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad  9 j) 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Łączna na 2019 rok. 

Skarbnik Gminy p. Alicja Miernik – zgodnie z wypracowanym wnioskiem z wczorajszej 

komisji przygotowałam zmianę załącznika Nr 2 którą radni otrzymali w wersji nr II.  

W załączniku jest zmiana dotacji dla powiatu na odbudowę drogi - 100 tys. zł. i zapis na drogi 

publiczne gminne - 150 tys. zł. 

W Zał. Nr 6 do zmian budżetu: odbudowa drogi powiatowej, kwotę 250 tys. zł skreślamy i 

wpisujemy 100 tys. zł. W podsumowaniu zamiast kwoty 605 tys. zł. wpisujemy 455 tys. zł. 

W Zał. Nr 7 dotacje celowe: wiersz nr 3 dotacja do powiatu zamiast 250 tys. zł wpisujemy 

kwotę 100 tys. zł. i w podsumowaniu zamiast kwoty  648 tys. zł wpisujemy 498 tys. zł. 

Radny Nyga – dajemy 100 tys. zł a co jeśli się okaże że przetarg pójdzie wyżej. Czy 100 tys. 

zł przepada. 

Przewodnicząca Rady – wtedy wracamy do tematu, te 100 tys. zł. nie przepada. 

Więcej uwag nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały z poprawkami poprzez 

głosowanie jawne imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, 

wyczytani radni określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XI/66/2019 

Rady Gminy Łączna  z dn. 3 września 2019r. 

została podjęta jednogłośnie  (za – 15/15 obecnych) 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 
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Ad  9 k) 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łączna  

na lata 2019-2027. 

Żadnych pytań nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XI/67/2019 

Rady Gminy Łączna  z dn. 3 września 2019r. 

została podjęta jednogłośnie  (za – 15/15 obecnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad  9 l) 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Skarżyskiego. 

Przewodnicząca Rady – do uchwały musimy nanieść poprawki. W paragrafie 1 zmiana kwoty 

zamiast 250 tys. zł wpisujemy 100 tys. zł. i słownie poprawiamy na sto tysięcy złotych. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały z poprawkami poprzez 

głosowanie jawne imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, 

wyczytani radni określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XI/68/2019 

Rady Gminy Łączna  z dn. 3 września 2019r. 

została podjęta jednogłośnie  (za – 15/15 obecnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad  9 m) 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Stowarzyszenia Na Rzecz 

Warsztatów Terapii Zajęciowej „Tęcza”. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XI/69/2019 

Rady Gminy Łączna  z dn. 3 września 2019r. 

została podjęta większością głosów  (za – 14, przeciw – 1/15 obecnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 
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Ad  9 n) 

Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XI/70/2019 

Rady Gminy Łączna  z dn. 3 września 2019r. 

została podjęta większością głosów (za – 14, wstrzymał się – 1/15 obecnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad.  10. 

Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy Łączna z dnia 27 czerwca 2019r. 

Protokół został przyjęty większością głosów (za – 14, wstrzymał się – 1/15 obecnych) 

Wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad.  11. 

Zakończenie obrad. 

Przewodnicząca Rady  stwierdziła, że porządek obrad został wyczerpany, podziękowała 

wszystkim za udział  i zamknęła XI–e posiedzenie Rady Gminy Łączna w kadencji            

2018-2023. 

 

 

 

 

Przewodnicząca Rady Gminy 

 

Protokół sporządziła        Monika Pająk 

 

           Magdalena Chmiela 
 

 

 


